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Apenpokkenvirus  -  Advies Hoge Gezondheidsraad omtrent strategie

De Europese Commissie meldde dat de aankoop van 110.000 vaccins tegen het 
apenpokkenvirus van het Deense bedrijf Bavarian Nordic zo goed als rond is. Het gaat 
om vaccins van de derde generatie die bescherming bieden tegen de pokken maar ook 
tegen de verwante apenpokken. Vorige maand maakte de federale regering ook duidelijk 
dat ze heeft ingetekend op deze Europese aankoop en bijgevolg 1250 doses heeft 
besteld, goed voor de behandeling van 625 mensen.

De gemeenschappelijke aankoop gebeurt voor het eerst met Europese middelen uit het 
nieuwe gezondheidsprogramma EU4Health. De nieuwe gezondheidsautoriteit HERA zal de 
vaccins verdelen onder de lidstaten.

De Hoge Gezondheidsraad heeft omtrent de vaccinatiestrategie tegen het 
apenpokkenvirus een advies uitgeschreven. Daarin stelt de raad o.m. voor om mensen te 
vaccineren die als kind niet gevaccineerd zijn tegen de pokken. Daarnaast zouden de 
mensen die minder dan vier dagen blootgesteld werden aan het virus ook een vaccin 
toegediend krijgen.

Gezien de magere aankoop van de federale regering en aangezien het pokkenvaccin 
sinds 1976 niet meer in het basisvaccinatieschema is opgenomen, lijkt dit een 
huzarenstukje.

1. Op welke manier zal de minister aan de slag gaan met het advies van de Hoge 
Gezondheidsraad omtrent het apenpokkenvaccin? Zal de Vlaamse overheid dit advies 
überhaupt volgen? Zo ja, wat is het plan van aanpak? Graag enige toelichting.

2. Heeft de Vlaamse overheid zicht op hoeveel mensen niet gevaccineerd zijn tegen de 
pokken? Over hoeveel mensen spreken we dan? Graag een onderverdeling volgens 
geslacht en leeftijdscohorten.

3. Het pokkenvaccin is een preventieve maatregel. Gezien de huidige context van 
vaccinatiemoeheid zou het voor de Vlaamse overheid opnieuw een uitdaging worden 
om mensen te motiveren zich te laten vaccineren. 

Zijn we hierop voorbereid?    
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1. Er is momenteel geen specifiek vaccin tegen apenpokken. Wel is geweten dat de 
vaccins tegen pokken ook voor een groot deel beschermen tegen apenpokken. Voor 
deze specifieke outbreak zal ik het advies van de Hoge Gezondheidsraad (HGR) zo goed 
mogelijk volgen, afhankelijk van de evolutie van de outbreak en afhankelijk van de 
hoeveelheid beschikbare vaccins, wat dus in lijn is met dit advies.

2. Vaccinatie tegen pokken is in België stopgezet in 1976 en was tevoren verplicht. Wie 
hier geboren is na 1976 heeft dus wellicht geen pokkenvaccinatie gekregen. Bijna al 
wie voor die periode hier geboren is daarentegen, is praktisch zeker gevaccineerd. Bij 
de meeste gevaccineerde personen zijn er nog sporen van deze vaccinatie in de vorm 
van het typische vaccinatielitteken, meestal op de bovenarm tegen de schouder. 
Een indeling maken zoals u vraagt, heeft dan ook geen zin aangezien het een quasi 
kopie is van de bevolkingsstructuur met scheidingslijn geboortejaar 1976. De exacte 
vaccinatiegegevens zijn trouwens ook niet beschikbaar.

3. Het gaat hier niet om een algemene preventieve maatregel voor gans de volwassen 
bevolking zoals dat het geval was bij Covid. Het advies van de HGR stelt voor om de 
vaccinatie enkel te voorzien voor beperkte specifieke groepen, naargelang de 
epidemische situatie en beschikbare vaccins.

In eerste instantie gaat het bovendien om post-blootstelling profylaxe en enkel om 
vaccinatie van mensen die een hoog of zeer hoog risico lopen op de ziekte. Denk daarbij 
onder meer aan gezondheidswerkers die tijdens de uitvoering van hun beroep een 
onbeschermd contact gehad hebben met een besmettelijke persoon. Ruimere 
vaccinatie wordt momenteel ook door ECDC (European Centre for Disease Prevention 
and Control) afgeraden.


